
Respostes a la Ciutadania del Grup Municipal PSC al Ple 18/6/08 
 
 
Registre 5885 
Maria Sierra Peña Lama 
Per al PSC 
 
LA  ASOCIACIÓN  A-I-D-E-D  EN REUNIÓN  EXTRAORDINARIA Y POR 
MAYORIA ABSOLUTA HA DECIDIDO NO ACEPTAR, QUE EN NUESTRO 
MUNICIPIO SE HAGA DISCRIMINACIÓN A LA HORA DE DAR PLAZAS 
PRIVADAS A LOS DISMINUIDOS CONDUCTORES Y CON MOVILIDAD 
REDUCIDA Y PUBLICAS A LOS NO CONDUCTORES, TENIENDO EN 
CUENTA QUE LA MAYORIA SON FÍSICOS Y PSÍQUICOS Y CON LA 
MOVILIDAD TAMBIEN REDUCIDA, NO PUEDEN ACCEDER AL CARNET 
DE CONDUCIR, LAS FAMILIAS CON PERSONAS A SU CARGO QUE SON 
DEPENDIENTES DEL GRADO 3 Y NIVEL 2 O 1 DEBEN SOPORTAR 
MUCHAS TENSIONES Y NOS PARECE DESMESURADO LO QUE SE 
PRETENDE HACER CON LAS PLAZAS DE DISMINUIDOS. 
 
PREGUNTAS 
1ª ¿Para cuando las plazas de disminuidos estarán ubicadas en lugares 
oficiales del municipio? 
 
Entiendo que se refiere a las plazas o reserva de plazas en lugares públicos o 
en equipamientos públicos. En ese sentido hay una previsión. Ya las hay y está 
el tema en revisión para acabar de colocarlas. No obstante, en función de la 
demanda el Ayuntamiento va creando nuevas plazas. Recientemente, por 
ejemplo, en el centro cultural l’Avenç se ha pedido la colocación de una plaza y 
lo haremos en breve. 
 
2º ¿Tienen derechos diferentes, los discapacitados físicos, que los 
psíquicos?  
 
No, evidentemente no tienen derechos distintos, aunque cada caso puede ser 
distinto, y con eso quiero decirles que no se puede aplicar a todo el mundo la 
misma norma, sino que hay que ver cuáles son los grados de discapacidad, 
cuál es la situación familiar, y en función de esto dar la mejor solución. 

 
3ª ¿Quien se encarga de administrar las plazas y con qué criterios se 
conceden dichas plazas? 
 
Las reservas de aparcamientos responden a un decreto de la Generalitat, del 
Departament de Benestar Social de la Generalitat de Catalunya, y los criterios 
que fija este decreto son rígidos. Nosotros, no obstante, el gobierno municipal 
cuando ha tratado esos temas ha hablado siempre de la necesidad de estudiar, 
como he dicho anteriormente, cada uno de los casos y darles la mejor solución, 
porque desde luego el decreto lo que no hace es contemplar todas las 
circunstancias de los discapacitados o de la situación de los discapacitados. 



4ª ¿Que técnicos hay en el ayuntamiento  en la actualidad para decidir a 
quién no y a quien si se le concede una plaza privada para disminuidos? 
 
La función de los técnicos, fundamentalmente, es la de informar, pero son los 
políticos quienes emiten una resolución, conceden una plaza para un 
discapacitado en el grado en que sea.  

 
6ª ¿No creen ustedes que sería más fácil que entre todos se decidiera lo 
mejor para este colectivo?, cuando decimos todos nos referimos a las 
personas interesadas, y por supuesto, al colectivo de afectados en el 
tema, puesto que consideramos que ellos son los mejores técnicos en 
esta materia? 
 
El decreto citado, el que he dicho que regula las reservas de aparcamiento 
para personas con movilidad reducida permite determinar y administrar el 
derecho de uso de las reservas de aparcamiento. No obstante, el 
ayuntamiento, vuelvo a repetir una vez más, analiza cada uno de los casos, 
cada situación personal, las circunstancias de cada uno de los casos.  

 
7ª ¿Porque motivo la policía local no multa cuando hay un coche en una 
plaza de disminuidos  sin autorización porque hemos de quejarnos tantas 
y tantas veces, y a pesar de ello seguimos igual? 
 
La Policía Local lo que hace es cumplir la ordenanza municipal de 
estacionamiento regulado, y las ordenanzas municipales, así como el 
reglamento general de circulación. Tomamos nota no obstante de esta queja, 
que la entiendo más que como una pregunta como una queja, y la 
trasladaremos al director del servicio de la policía local para que intensifique la 
vigilancia y las actuaciones que correspondan. 

 
8ª ¿Creen ustedes que es un privilegio tener una plaza de estas 
características, o una necesidad? 
 
De ninguna manera podemos entender evidentemente que es un privilegio, 
sino una necesidad, evidentemente. 
 
9ª Queremos derechos y servicios como el resto de ciudadanos , puesto 
que estamos limitados al tener familiares a nuestro cargo con 
disminución profunda queremos plazas privadas y que cuando sean 
ocupadas sin autorizar sean multados y se hace falta que la grúa actúe ,lo 
mismo que hace en las cargas y descarga etc. 
 
Ya hemos contestado en ese sentido y le repito la respuesta que sería la de 
que intensificamos la vigilancia y miraremos por lo tanto que la policía sea más 
estricta en el cumplimiento de las normas de circulación que regulan el 
estacionamiento. 



Registre 9728 
Edi Rovira 
Per al PSC 
 
1. Rèplica a la seva resposta del Ple del 3/08, que deia: 
En queden 14 per fer, però jo els vull recordar que en aquest moments, 
nosaltres hem executat a l’entorn de la seixantena de passos elevats, per 
tant, l’esforç en aquest sentit és considerable 
 
Es a dir, que se’n fet 3 passos adaptats més de la meitat del que hi havien 
a la relació. 
Jo també li vull recordar, que els passos elevats es fan per reduir la 
velocitat dels cotxes i s’aprofiten per fer passos de peatons. Es 
construeixen principalment a on estan els passos adaptats, eliminant-los 
Li torno a fer la mateixa pregunta i que no en va contestar. La pregunta 
deia: 
 
Vostè es compromet a complir l’any 2008 els compromisos adquirits el 
any 2007 pel portaveu en aquell moment, el Sr. César Romero i l’Actual 
alcaldessa. 
 
Bé, com indica el Sr. Edi Rovira, sobre aquesta qüestió l’equip de govern ja 
s’ha pronunciat expressament, i en concret ja vàrem expressar que els passos 
elevats s’aniran executant en funció del desenvolupament del projecte de 
millora dels barris. Ara li torno a expressar al Sr. Rovira el mateix, afegint que 
s’executaran durant el 2008 o més tard, si com a conseqüència del conjunt 
d’actuacions a realitzar existeixen altres actuacions que s’hagin de prioritzar. El 
que queda clar és que el compromís d’executar els passos és ferma. No podem 
explicitar en quin temps i quin moment, però que mantenim el compromís és 
evident. 

 
2. ¿Per què l’Ajuntament no col·loca als carrers de la vila mini-
deixalleries, com a la Rambla de S. Just molt a prop del Parador? 
 
Al nostre entendre, el servei de recollida selectiva al nostre municipi està, pel 
que fa a la diversificació de punts de recollida adequadament atesa, mitjançant 
el servei de deixalleries mòbils, modalitat que permet una més adequada 
aproximació a la ciutadania que té dificultat per desplaçar-se a la deixalleria fixa 
de la Fontsanta, sense que per altra banda es generi una nova ocupació de 
l’espai públic. A més, cal destacar que l’esmentat servei de recollida selectiva 
mòbil està tenint un molt important grau d’acceptació per part de la ciutadania, 
com es desprèn de l’important increment en el nombre de persones usuàries i 
en el nombre de quilograms aportats. En conseqüència entenem que el servei 
està atès de forma idònia, si més no idònia molt correctament, suficientment, i 
que no és procedent, almenys en aquests moments, procedir a la implantació 
d’una nova modalitat de recollida selectiva.  



3. En el Ple del 11-06 vaig preguntar: 
Des de fora no es veu que la caserna del mossos tingui plaques d’energia 
solar. No en tenen? si és així no hi ha una normativa que obliga a les 
noves edificacions oficials a posar-ne? 
El portaveu municipal va contestar: 
 
La llicencia atorgada per l’Ajuntament, va restar condicionada, com el 
altres casos a la instal·lació de plaques per a la captació d’energia solar 
per aigua calenta sanitària, tal i com estableix l’ordenança municipal . En 
el moment procedent es procedirà a l’acompliment d’aquesta condició, 
així com de la resta de les establertes a la llicencia i es requerirà 
formalment la instal·lació, si aquesta no s’hagués efectuat 
 
Ha passat un any i 6 mesos i no s’ha fet res, i això que hi ha una 
normativa municipal de l’any 2001, que obliga. Pràcticament, totes les 
comissaries dels mossos ja tenen plaques solars. ¿Per quant¿ 
El portaveu municipal, independentment de quina legislatura sigui i de qui 
sigui, es sempre el portaveu municipal i amb el ciutadans no es val que 
se’ns digui: 
Doncs jo no vaig dir això perquè no estava a l’Ajuntament com a regidor 
en aquell moment. 
 
Bé, la comissaria dels Mossos d’Esquadra té instal·lades aquestes plaques de 
captació d’energia solar per l’ACS, l’aigua calenta sanitària, el que passa és 
que estan damunt la coberta, però per l’estructura de l’edifici no es veuen. Jo 
inclouré a la resposta una fotografia, perquè vostès puguin comprovar que les 
plaques estan instal·lades.  

 



 
 
 
4. Em podrien explicar, a on (el lloc) carregan els camions de la neteja 
dels carrers dels aigües freàtiques, que diuen que utilitzen. 
 
Ja vàrem comentar que es capten d’un pou que està a l’interior del recinte de 
Pujol i Bausis. Allà hi ha un dipòsit de 40 m3, 40.000 litres, i aquesta aigua és la 
que s’utilitza per l’aigualeix dels carrers. És allà d’on es carrega i es 
descarrega, justament en un entrador que hi ha al carrer de la Vinya, a la 
prolongació del carrer de la Vinya hi ha una instal·lació que han fet per poder 
descarregar sense necessitat d’entrar dins el recinte. 
 

 
Registre 9839 
Mª Teresa Carbonell 
Per al PSC 
 

• L’Alcaldessa en un programa per la televisió, va dir que el pla 
CAUFEC aportaria a Esplugues 6000 llocs de treball. Quin tipus de 
perfil tindran aquests 6000 nous llocs de treball? Seran per a gent 
d’Esplugues? No passarà com en altres casos que l’empresa es 
porta els seus treballadors i no té cap mena de repercussió a 
Esplugues? 

 
Aquesta és una pregunta molt similar a la que em va fer el Sr. Jordi Raventós al 
ple d’octubre, jo la recordava i també he demanat la resposta, i em remetria a la 



mateixa resposta.  Aquests llocs de treball estarien vinculats directament a les 
activitats terciàries a implantar, i més concretament amb la naturalesa i objecte 
de cadascuna de les empreses que s’implantin. Quines serien? En relació a 
activitats de caire comercial o perfils de caire comercial i de distribució 
minorista, hostalera i hotelera, de gestió empresarial i professional, burocràtica i 
d’oficina en general. Nosaltres el que sí farem, evidentment, ja ho vàrem 
comentar també i ho vàrem dir públicament, és intentar estar al damunt perquè 
el màxim de vacants de les empreses que s’instal·lin quan tinguin necessitat de 
contractació sigui a la gent d’Esplugues.   

 
• Com és que la “Trobada de Col·leccionistes de rajola catalana i 

ceràmica antiga” que des de feia anys es celebrava al municipi del 
Vallés de Vallromanes i en el qual n’era una tradició, de cop s’ha 
traslladat a Esplugues? Quin cost econòmic ha suposat portar 
aquesta trobada a Esplugues? 

 
Aquesta trobada de col·leccionistes que organitzava l’Associació Catalana de 
Ceràmica Decorada i Terrissa des de l’any 1980 es feia a Vallromanes perquè 
a Vallromanes estava la col·lecció Salvador Miquel de rajola de mostra 
catalana. L’Ajuntament, vostès ho saben sobradament, no fa falta que els ho 
digui jo, la va comprar i va adequar Can Tintorer per col·locar-la. És lògic, 
d’altra banda, perquè així ho va expressar l’Associació Catalana de Ceràmica 
Decorada i Terrissa que volien que també continués fent-se aquesta trobada 
anual al voltant d’on estés dipositada la col·lecció, i per tant és una activitat molt 
interessant i per cert, molt ben acceptada per la ciutadania, amb un bon grau 
de participació. Els costos han estat de 1.100 euros els fulletons i les carpes 
han costat cadascuna 20 euros. 

 
Registre 9840 
Jordi Raventós 
Per al PSC 
 

• A la televisió el dia 22 de maig, la senyora alcaldessa va dir 
textualment, que el Reglament de Participació Ciutadana és una 
“normativa per ordenar el debat”. La ciutadania no té cap opció a 
debatre ni a demanar aclariments sobre les respostes però els 
regidors de l’oposició tampoc. De quin debat està parlant ? On 
veuen vostès el debat ?(Debatre, serà definit al diccionari com a 
“discutir àmpliament amb un o més interlocutors”). 

 
 
Bé, nosaltres hem comentat amb l’Alcaldessa la seva pregunta, i el que sí que 
podem dir és què treure una frase d’un context doncs desvirtua el sentit amb 
que està dita, i per tant, moltes vegades passa això. Entenem que és això, la 
frase està treta del context. Per la nostra banda dir-los que el reglament de 



participació regula el torn de precs, millor dit preguntes, perdó, del públic 
assistent al ple. Ara, això no impedeix que algunes de les preguntes que es 
facin siguin veritables intervencions que esperonen a fer les coses millor al 
govern municipal. D’altra banda nosaltres estem oberts a estudiar altres 
fórmules de participació en aquest aspecte, i així ho hem comentat amb els 
grups polítics.  

 
• El Ple passat la regidora Sra. Adela Donaire, va tenir una 

intervenció que va generar, almenys certes preguntes. 
Si no pot posar-se d’acord amb un regidor per trucar-lo per telèfon 
per qüestions d’horaris, perquè ella treballa per les tardes, va dir, 
com es podrà posar d’acord amb algun ciutadà que tingui 
necessitat de parlar amb ella en un horari que el ciutadà tingui 
disponible sense haver de deixar les seves obligacions laborals? 
Quin horari presencial fa la senyora Adela Donaire a l’Ajuntament? 
Quantes hores més de dedicació té per a la feina municipal ? 
Quin és el sou que percep com a regidora? 
 

Bé, la Sra. Donaire, com altres molts regidors i regidores no solament del 
govern municipal sinó també de la resta de grups municipals ha d’atendre les 
seves obligacions professionals, familiars i personals d’una forma simultània i 
compatible amb el seu càrrec. Ella té un règim de dedicació parcial com altres 
regidors i regidores i percep 25.000 euros anuals.  

Aquest horari de 80 hores està claríssimament sobrepassat quant a dedicació, 
igual que la resta de regidors, siguin del grup que siguin. Estem convençuts 
que encara que tenen una limitació horària i perceben una quantitat per 
aquesta limitació estem molt segurs que tots ells en conjunt, tots sens dubte, 
sobrepassen en molt la seva dedicació, el que passa és que són uns horaris de 
referència que marca la pròpia Federació de Municipis de Catalunya, per les 
dedicacions parcials.  

 
 

• En el rebut de l’aigua a part del consum, la quota de servei i el 
cànon de l’aigua, es paga la TMTR (Taxa Metropolitana Tractament 
Residus Municipals). En que consisteix exactament? Té alguna 
cosa a veure amb la recollida d’escombreries ? En base a quin 
criteri s’aplica una tarifa o una altra? 

 
 
Aquesta taxa de caràcter metropolità finança la coordinació i assistència de la 
recollida selectiva i deixalleries, l’emmagatzematge, el tractament, el reciclatge i 
l’abocament del rebuig dels residus generats als domicilis particulars i els 
establiments on es desenvolupen activitats comercials, industrials o terciàries.  



El fet imposable d’aquesta taxa metropolitana no és la recollida d’escombraries, 
el servei que presta directament l’Ajuntament, sinó el tractament posterior i 
l’abocament, servei que presta l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i 
Tractament de Residus que té un abast metropolità. Les tarifes es fixen en 
l’ordenança fiscal metropolitana. També les tarifes són diferents en funció del 
tipus d’habitatge i del tipus d’activitat. Es poden consultar aquestes tarifes i les 
formes de càlcul a la web de l’àrea metropolitana de Barcelona. Ara, si vol 
algun cas concret, podem donar-li la informació, si em planteja un cas concret. 

 
Registre 9841 
Elisabeth Millà 
Per al PSC 
 
En les obres que s’estan fent a Sant Joan de Déu, s’han tallat uns pins. 
Com és que no s’ha previst salvar els arbres ?. 
 

La tala s’ha fet amb una llicència de l’Ajuntament de data 28 de maig de 2008, i 
és perquè eren incompatibles amb el trasllat d’una canonada propietat de la 
Societat d’Aigües de Barcelona. El que passa és que ells estan en l’obligació 
de reposar els arbres que s’han hagut de tallar. Vostès saben que el pi és un 
arbre de molt difícil trasplantament, i per tant amb escassíssimes possibilitats 
de supervivència. No hi ha hagut més remei per fer el desviament que tallar-los, 
però tenen l’obligació de reposar-los. 

És ja la segona vegada en molt poc temps que algun ciutadà té la 
necessitat, i la porta a terme, d’intervenir verbalment en un ple per fer una 
pregunta. És segur, i tots ho sabem, que altres persones s’han vist també 
amb aquesta necessitat i no han pres aquesta opció, renunciant a fer la 
pregunta també per escrit per diferents motius amb la qual cosa perdem 
l’oportunitat que la ciutadania s’expressi lliurement i en el moment que ho 
creu oportú. Així doncs entenc que el Reglament de Participació 
Ciutadana, sorprenentment i en contraposició al seu mateix nom, limita i 
constreny la participació de la ciutadania. Han pensat a fer-ne una revisió 
i canviar aquest sistema de “participació”?. 
 

Aquesta és una opinió de vostès, no obstant això, aquest és un acord de 
participació ciutadana que va ser aprovat pel ple per un acord ampli dels 
diversos grups polítics municipals excepte un, concretament aquest apartat que 
regula la participació dels ciutadans al ple, o de la ciutadania mitjançant el 
capítol de preguntes. No obstant això jo he contestat aquesta pregunta abans i 
m’he avançat, i en aquests moments estem en un moment de revisió del 
reglament i no descartem cap possibilitat. Estem en negociació amb els 
diferents grups polítics municipals. 

 



Registre 9844 
Cornelia Antolinos  
Per al PSC 
 
Parlo en nom dels molts pensionistes que viuen a l’edifici del Barco; els 
nostres ingressos no arriben a ser ni la meitat del que guanya un 
compadit mileurista; som grans i amb fortes carències, i a la tardor de la 
vida ens preguntem: ¿Hi haurà l’opció de lloguer pels que tinguin dret al 
reallotjament?. 
 
Com saben vostès, en aquests moments l’Ajuntament d’Esplugues i l’IMPSOL 
estan procedint a l’estudi de la situació jurídica i econòmica de totes les famílies 
que viuen en aquest edifici del Barco. Serà al final de les valoracions quan en 
funció dels resultats constatats documentalment s’adoptaran les decisions que 
corresponguin al respecte, però depèn d’una sèrie de circumstàncies que en 
aquests moments no podem avançar, hem de veure la situació de cada família, 
una a una. No hi ha cap opció descartada, això sí que podem avançar-ho, però 
tampoc hi ha cap decisió presa en aquests moments, va en funció de la situació 
global. 
 
Registre 9845 
Cornelia Antolinos  
Per al PSC 
 
Molts veïns sentim l’edifici del Barco, no com un lloc pasaviande per 
viure, sinó que el sabem la nostre llar, l’estimem! I alguns i hem nascut, 
nosaltres ens preguntem si enderrocar d’edifici és una obligació o només 
es tracta de una decisió política. 
 
Bé, la qualificació és de zona verda, i per tant així el qualifica el Pla General 
Metropolità. No és una decisió que vingui donada directament pels polítics del 
govern municipal, sinó que és una conseqüència d’una qualificació del Pla 
General Metropolità de l’any 1976. 
 
Registre 9846 
Cornelia Antolinos 
Per al PSC 
 
En quina fase està el procés de l’edifici del Barco?. Hi ha acord amb el 
propietari?. Ara mateix, de qui és l’edifici ?. 
 
La qualificació ja l’hem comentada, és zona verda, i en aquests moments hi ha 
hagut una manca d’acord, no ens hem posat d’acord amb les pretensions del 
propietari i per tant estem en una fase de fixació del justipreu davant del jurat 
d’expropiació de Catalunya, que en els propers mesos dictarà una resolució, i 
la propietat la continua mantenint, evidentment, el titular que hi ha hagut fins 
ara, no hem arribat a un acord. Quan el tribunal o el jurat d’expropiació de 
Catalunya dicti la resolució, en aquell moment podrem fer efectiu el pagament i 
passaríem nosaltres a ocupar la seva posició. I no hi ha cap pregunta més de 
les que hagin entrat per escrit. 


